

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Monday, December 14, 1970.

• 2013

[Text]

The Chairman: Mrs. MacInnis and gentlemen, we do not as yet have a quorum but we are empowered to hear evidence without a quorum. I believe members of the opposition parties are present. I shall first read the Order of Reference. It was ordered by the House:

That Bill C-202, An Act to amend the Old Age Security Act, be referred to the Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs.

I should like to introduce the Honourable John Munro, Minister of National Health and Welfare, who will first make a statement. We shall then have a discussion of the statement, after which we will go through the Bill. Mr. Munro.

• 2015

Hon. John C. Munro (Minister of National Health and Welfare): Thank you very much, Mr. Chairman. Madame MacInnis and gentlemen, today we are discussing a Bill to increase the pensions of certain Canadians, but, of course, what we are really discussing goes far beyond this narrow objective. We are discussing a decision to fully commit a major proportion of our income security framework to selectivity based on the guaranteed income technique.

In 1966 we made a major breakthrough towards this principle with the introduction of the guaranteed income supplement.

Mr. Monteith: I am sorry, Mr. Chairman. What date was that?

Mr. Munro: It was 1966. Then, for the first time, we created a three-tiered basic pension system.

An hon. Member: Mr. Chairman, if I might interject, does the Minister have extra copies of his statement?

Mr. Munro: Yes, I think they are being distributed.

The Chairman: May we hear the Minister and then we will distribute the copies just as soon as we get them arranged.

An hon. Member: It might be easier for us to follow.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): All we have so far is the Bill and we have seen that before.

Mr. Munro: The first part of the three-tiered basic pension system that I was referring to was the traditional universal demogrant. The second was the earnings related Canada Pension Plan and the third was the supplementary support for those in need with little or no other revenue to support themselves. Thanks to the principle of the use of the guaranteed income technique, we were

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le lundi 14 décembre 1970.

[Interpretation]

Le président: Madame MacInnis et Messieurs, nous allons commencer. Nous n'avons pas encore un quorum, mais nous avons le droit d'entendre des témoins sans le quorum. Je crois que nous avons des membres de l'opposition. Je vais d'abord vous faire lecture du mandat. Il est ordonné par la Chambre:

Que le bill C-202, Loi modifiant la Loi sur la sécurité de la vieillesse, soit déferée au Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales.

Je voudrais vous présenter l'honorable John Munro, ministre de la Santé nationale et du Bien-être social qui fera d'abord une déclaration. Il y aura ensuite discussion sur sa déclaration après quoi nous en viendrons à la Loi. Monsieur Munro.

L'hon. John C. Munro (Ministre de la Santé nationale et du Bien-être social): Merci beaucoup, monsieur le président. Madame MacInnis, messieurs. Aujourd'hui, nous discutons d'un projet de loi visant à augmenter les pensions de certains Canadiens. Bien entendu, ce dont nous avons à discuter réellement, va bien au-delà de cet objectif immédiat.

Nous parlons d'une décision visant à transformer complètement une partie importante de notre système de garantie du revenu.

En 1966, l'application de ce principe a fait un important pas en avant, grâce à l'introduction du supplément de revenu garanti.

M. Monteith: Je regrette, monsieur le président. Quand était-ce?

M. Munro: En 1966. Ensuite, nous avons créé un système fondamental de pensions à trois échelons.

Une voix: Monsieur le président, permettez-moi d'interrompre. M. le Ministre aurait-il des copies de cette déclaration?

M. Munro: Oui, on est en train de les distribuer.

Le président: Nous allons donc entendre le Ministre, ensuite nous distribuerons les copies.

Une voix: Il nous sera alors plus facile de suivre le débat.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Le Bill, nous l'avons vu.

M. Munro: La première partie fera partie du régime de pension à trois échelons auquel je faisais allusion et qui se rapportait aux démosubventions universelles traditionnelles. La seconde se référerait au régime de pensions du Canada et la troisième comportait une aide supplémentaire aux nécessiteux qui ne disposaient que de peu ou d'aucun revenu pour subvenir à leurs propres besoins.